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Odborům se nelíbí, že vláda neprojednala reformu vysokých
škol
PRAHA 30. listopadu (ČTK) - Odborům se nelíbí, že vláda stále ještě neprojednala návrh reformy vysokých škol, jejímž
cílem je zvýšení jejich kvality a konkurenceschopnosti. Na programu vlády byl návrh ministerstva školství už dvakrát.
Předložený materiál je prvním systematickým návrhem reformních kroků a odboráři je podporují, uvádí se v prohlášení
Vysokoškolského odborového svazu, které má ČTK k dispozici.
"Zdá se nám, že se projednávání návrhu vleče," řekl ČTK předseda svazu František Barták. Reformou se ministři
měli zabývat už na začátku října. Diskusi o ní odložili, protože bylo třeba vyřešit finanční požadavky ministerstva
školství.Ministryně Petra Buzková (ČSSD) chce pro vysoké školy v následujících čtyřech letech získat zhruba deset
miliard korun navíc. Materiál byl na programu vlády opět v polovině listopadu, ale jeho projednání odložili, protože
ministryně byla v zahraničí. Na programu by reforma měla opět být ve středu. V polovině listopadu byla Buzková na
setkání ministrů školství a kultury států Evropské unie v Bruselu. Cesta byla naplánována dlouho dopředu, a protože
chce ministryně být u projednávání návrhu osobně, bylo odloženo, řekla ČTK mluvčí ministerstva Michaela Lagronová.
Středečního jednání by se podle ní měla zúčastnit.
"České vysoké školy podle našeho názoru úspěšně dovršily etapu kvantitativního nárůstu studijních míst: počet studentů
se za posledních 15 let zdvojnásobil. Tohoto úspěchu dosáhly s neodpovídající podporou státu," uvádějí odbory ve
svém prohlášení. Další jejich vývoj musí podle nich jít cestou kvantitativních reforem. Jejich realizaci může podle nich
navrhovaný materiál pomoci. Je třeba, aby se k materiálu vyjádřila vláda, protože jde o dlouhodobou a ne levnou
záležitost, píšou.
Předseda Unie svobody Pavel Němec sdělil, že jeho strana požaduje dopracování reformy. Chce, aby v ní byla i podpora
soukromých vysokých škol, materiál ministerstva se ale týká škol veřejných. Unionisté také požadují, aby byl vytvořen
stipendijní fond pro studenty přírodovědných a technických oborů a změněn systém financování ubytování studentů.
Strana proto navrhuje, aby byla ustavena koaliční expertní skupina, která by reformu dopracovala. Ministři US-DEU
podle Němce při jednání vlády ale podpoří návrh na navýšení prostředků pro vysoké školy.
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